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دیگـر زمـان قـدم زدن در بـازار آزادشـهر شـانه ات بـه شـانه شـهروند دیگـری گیـر 
یـاد نمی زننـد،  نمی کنـد، فروشـنده ها بـرای جـذب مشـتری جلـوی در فروشـگاه فر
داخل مغازه ها به شـلوغی سـابق نیسـت، کسـبه که از رکود شـب عید قبلی ترسیده اند 
کمتـر جنس هـای جدیـد می آورند، صـدای خنده هـای بلند بـه گوش نمی رسـد، اما 
یـن بازارهای  لبخندهـا بـر لب ها جـاری  اسـت. اینجـا کرونـا نفـس یکـی از بزرگ تر
مشـهد را بـرای دومیـن پایـان سـال متوالـی گرفته اسـت. بـازار شـبیه بازار شـب عید 
نیسـت و کسـبه فروش شـب عیدی ندارند، امـا ذوق مردم برای اسـتقبال سـال جدید 
مشـهود اسـت. معابر آزادشـهر حداقـل از روزهای پاییزی و زمسـتانی شـلوغ تر اسـت. در آسـتانه سـال جدید 

بـه بـازار آزادشـهر رفته ایم تـا گزارشـی از وضعیـت این بـازار تهیـه کنیم.

ید با کودکان است  اولویت خر
در سال های اخیر با هدف خرید و بعضا هم تهیه گزارش در 
این بازار حاضر شده  بودیم، آنچه این روزها در بازار آزادشهر 
به چشم می خورد؛ فروش پایین فروشگاه ها نسبت به زمان 
مشابه در سال های قبل از 98 است، البته شهروندان بسیاری 
با هدف بازدید از بازار شــب عید در رفت و آمد هستند، اما 
قیمت  بالای اجنــاس و توان خرید پایین مردم مانع شــده 
است که بازار خرید داغ باشد.در بین کسبه ای که بیشتر آن ها 
سرشان خلوت است و ســرگرم گوشی و تلویزیون هستند و 
برخی هم در حال چانه زنی و جنس  جور کردن برای مشتری 
هستند به سراغ میثم صابری می رویم، او فروشگاه پوشاک 
کودک دارد و درباره وضعیت بازار می گوید: »شما دوتا عکس 
هم که بگیرید و به کســانی که قبلا از این بازار عبور کرده اند 
نشــان دهید می  فهمند که خبری از بازار شــب عید نیست! 
رفت و آمد زیاد است، اما خرید آنچنانی نمی شود. بعضی 
وقت ها که گرانی قیمت ها و جیــب خالی مردم را می بینیم 
که نمی توانند فرزندان خود را با خرید یک شــلوار یا پیراهن 
خوش حال کنند مشــکلات خودمان یادمان می رود! یک 
سالی هست که ویروس کرونا بازار را کساد کرده است، ولی 
وضعیت اقتصادی مردم هم برای خرید کردن تعریفی ندارد، 
بیشــتر مواقع حتی همکاران ما اعتقاد دارند بازار پوشــاک 
کودک بهتر است چون پدران و مادران در برنامه خرید خود 
حداقل خرید برای کودکان را در نظر می گیرند، اما وقتی یک 
شلوار پســرانه حدود 2۵0 هزارتومان یا پیراهن دخترانه در 
حدود 300 هزار تومان است برای خانواده ای که وضعیت 

معیشتی مناسبی ندارند امکان خرید نیست.«
حضور چنــد دقیقه ای ما در مغازه صابری و مشــاهداتمان 
این موضوع را تأیید می کند، بیشتر والدین همراه فرزند خود 
وارد مغازه می شوند، قیمت کالا را می پرسند و سپس مغازه 
را ترک می کنند. صابری هم از فروش جنسش بدش نمی آید 
و به گفته خودش سعی کرده است حداقل سود را از مشتری 
بگیرد، اما با این حال خریداری برای اجناس او وجود ندارد.

 استقبال شهروندان از لوازم هفت سین
آنچه در خلوتی بازار جالب به نظر می رســد فروش نســبتا 
خوب مغازه هایی اســت که وســایل ســفره هفت ســین 
می فروشند، قیمت بالایی ندارند و بیشتر محصولاتی مانند 
تخم مرغ رنگی  و سبزه و ماهی می تواند کودکان را خوش حال 

و سرگرم کند.
خلوتی در ساعت های ابتدایی شــب هم تنها وجه مشترک 
بیشتر فروشــگاه های کیف و کفش و پوشاک حاشیه بولوار 
معلم اســت، البته هر چند دقیقه  می توان تراکم جمعیت را 
هم دید، اما این روند ثابتی نیست. در میان این کسبه با هادی 
عباسپور که فروشــگاه کیف و کفش دارد صحبت می کنم، 
امید او به وضعیت بازار نســبت به دیگر کسبه بیشتر است و 
می گوید: »فروش روزانه نسبت به بازار شب عید بسیار پایین 
است، البته از سال قبل بهتر است، یک سال قبل و در آستانه 
عید اجناس زیادی خریدیم  و بــرای پاس کردن چک ها به 
گاهی از وضعیت موجود  مشکل خوردیم، اما امســال با آ
خرید کردیــم، با همکارانم  که صحبــت می کنم می گویم 
باید فکر   کنیم 2ســال دیرتر وارد کار و کاسبی شده ایم، غیر 
از این فکر  کنیم فقــط خودمان را اذیت کردیم. در این ماه ها 
و روزها فقط توانسته ام اجاره مغازه را دربیاورم و پس اندازی 
نداشته ام. در موارد بسیاری هم برای مخارج اولیه زندگی و 

خانواده ام به مشکل خورده ام.«
همان طور که در گزارش های قبلی مان از اصناف مختلف، 
کسبه درخواســت همکاری سازمان های دولتی را داشتند، 
صنف پوشــاک و کیف و کفش هم امیدوار هســتند دولت 
برای دریافت مالیات ها و واگذاری وام های مناسب با کسبه 

همکاری کند.
در این بازار آشفته شب عید شهروندان به قیمت بالای کالا ها 
شکایت دارند و این موضوع هم بر وضعیت بازار تأثیر گذاشته 
است. آنچه مشهود است مردم به بازار شب عید می آیند، اما 
اینکه با دســت خالی یا پر به خانه برگردند به توان جیبشان 

بستگی دارد.

در محـــله

آی خبــــر

سید مصطفی بهشتی

اجراى عملیات ترمیم و لكه گیرى آسفالت معابر 

هم سطح سازی 22مورد از دریچه های معابر منطقه در هفته اخیر انجام شد.
به گزارش شهرآرامحله، در راستای کاهش خطرات برای وسایل نقلیه و عابران پیاده و 
افزایش دوام و ماندگاری معابر هم سطح سازی دریچه های معابر و لکه گیری آسفالت 
انجام شــد.در گذر زمان و به واسطه عوامل محیطی و رفت و آمد وسایل نقلیه دریچه  

مسیرهای آب و فاضلاب دچار فرورفتگی می شوند که عمیق بودن آن می تواند ایجاد 
حادثه کند، برای برطرف شــدن این عامل خطر در منطقه، فرورفتگی های خطرناک 
شناســایی و با آسفالت معابر هم ســطح شــدند.علاوه بر دریچه ها لکه گیری نقاط 

خطرناک آسفالت هم انجام شد.

بازار آزادشهر در دومین نوروز کرونایی رونقی ندارد

زورآزمايی قیمت ها و جیب  مردم

 رئیس اداره عمران، حمل و نقل و ترافیک منطقه از ترمیم آسفالت و لکه گیری معابر در 3۶ نقطه مختلف 
منطقه 11 خبر داد.به گزارش شهرآرامحله، مهرداد آریافر رئیس اداره عمران، حمل و نقل و ترافیک منطقه 
با اعلام این خبرگفت: »از ابتدای اسفند ماه امسال و در راستای طرح استقبال از بهار، آسفالت 3۶ نقطه 

از معابر اصلی و فرعی منطقه لکه گیری و ترمیم شده است.«
آریافر در ادامه افزود: »عملیات ترمیم و لکه گیری آســفالت با هدف رفاه حال شــهروندان و در راســتای 
پاسخ گویی به درخواست های مردمی و همچنین تسهیل در عبور و مرور وسایل نقلیه در حال انجام است و 
تا آخرین روزهای سال هم ادامه خواهد داشت.رئیس اداره عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری منطقه11 
با بیان اینکه عملیات آسفالت معابر و ترمیم و لکه گیری آن ها در تمام طول سال انجام می شود، گفت:» این 
عملیات محدود به بازه زمانی خاصی نیست و با توجه به بازدیدهای دوره ای از سوی کارشناسان این اداره، به 
صورت مستمر انجام می شود و شهروندان نگرانی از این بابت نداشته باشند، در صورتی که بعد از تعطیلات 

نوروزی هم درخواستی در این باره از سوی شهروندان باشد به آن رسیدگی خواهد شد.«
آریافر در پایان افزود: »با توجه به بارش های فصلی در طول ســال، مکان هایی که آسفالت معابر آن ها دچار 
ترک خوردگی یا ریزش شده است به ترتیب اولویت ترمیم و لکه گیری می شوند و رفع حداکثری این مشکل 

تا پایان سال، هدف شهرداری منطقه است.« 

مسئول امور حمل و نقل و ترافیک شهرداری منطقه11 از نورپردازی هوشمند مسیر ویژه دوچرخه در بولوار 
وکیل آباد به صورت آزمایشــی خبر داد.به گزارش شهرآرامحله، حامد حسن زاده رحمانی، مسئول امور 
حمل و نقل و ترافیک شهرداری منطقه11، ضمن بیان این مطلب افزود :»این پروژه با هدف تأمین ایمنی 
دوچرخه ســواران و عابران پیاده در هنگام شــب و همچنین گســترش فرهنگ دوچرخه سواری اجرا شده 
اســت.«وی با اشاره به اینکه اجرای آزمایشی این طرح با موفقیت به پایان رسیده است افزود: »در این پروژه 
از چراغ های دو طرفه به همراه سنســور  های حرارتی در فواصل معین اســتفاده شده است که در زمان عبور 
دوچرخه و تشخیص آن به وسیله سنسورها، چراغ های قســمتی از مسیر پیش رو دوچرخه سوار روشن و به 
همین میزان چراغ هایی که دوچرخه سوار از آن عبور کرده است خاموش می شود.« رحمانی در ادامه تشریح 
گاه سازی عابران  کرد: »اجرای این پروژه علاوه بر جداسازی بصری مسیر پیاده رو از مسیر ویژه دوچرخه به آ
پیاده از خطر برخورد احتمالی با دوچرخه کمک شــایانی کرده اســت و ضمن بهینه سازی مصرف انرژی، 
محیطی جذاب و دلنشین برای راکبان دوچرخه ایجاد خواهد کرد و سبب ترغیب و تشویق شهروندان گرامی 
به استفاده از دوچرخه می شــود؛ البته ما امیدواریم که بتوانیم این طرح را در سال  پیش رو در دیگر مسیرهای 

ویژه دوچرخه هم اجرایی کنیم تا رضایت حداکثری شهروندان از این پروژه حاصل شود.« 

نورپردازى هوشمند 
در مسیر دوچرخه بولوار وكیل آباد 
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